

ကွန်ဟိန်းဒေသခံများ၏ထုတ်ပြန်ကြေငြာချက်

၂၆ ရက် ဇွန်လ ၂၀၁၅

အထက်သံလွင် မိုင်းတုံရေကာတာ တည်ဆောက်မှုထောက်ခံရေးအတွက် ကွန်ဟိန်းဒေသခံလူထုများအား လက်ဆောင်ပေးသည်ကို ကွန်ဟိန်းဒေသခံလူထုက ရှုတ်ချထုတ်ဖော်ပြောဆိုခြင်း။

မေလ ၂၀၁၅ တွင် မိုင်းတုံရေကာတာစီမံကိန်းအတွက် SMEC သြစတေးလျကုမ္ပဏီမှ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိခိုက်မှုစစ်တမ်းကောက်ယူခြင်း(EIA) နှင့် လူ့ သိုင်း A ဝန်းထိခိုက်မှုစစ်တမ်းကောက်ယူခြင်း(SIA) ကွင်းဆင်း ကောက်ယူရာတွင် မိုင်းတုံဒေသခံရွာသူရွာသားများ A ဘေး လက်ဆောင်ပေးသည်ဟု သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ရာတွင် ကုမ္ပဏီက၎င်းတို့ မပေးရပါကြောင်း (၁၈-၆-၂၀၁၅) ရက်တွင် ပြန်လည်တုန့်ပြန်ငြင်းဆိုခဲ့ပါသည်။

ထို့ကြောင့် မိုင်းတုံရေကာတာတည်ဆောက်ရေးထောက်ခံမှုရရှိရန် ကွန်ဟိန်းဒေသခံများ A ဘေး လက်ဆောင်များ မည်သို့ မည်ပုံပေးသည်ကို ကျွန်ုပ်တို့ သတင်းပေးလိုပါသည်။

(၂၇-၄-၂၀၁၅) ရက်တွင် ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီက ကွန်ဟိန်းရပ်ရွာဒေသခံပါတီဝင်များ နှင့် ရပ်ရွာခေါင်းဆောင်များ ခေါ်ယူပြီး ရှမ်းပြည်နယ် စက်မှုနှင့်လျှပ်စစ်ဓါတ် A ဘေးဝန်ကြီး ဦးစိုင်းထွန်းရင် ကွန်ဟိန်းမြို့သို့ လာရောက်လည်ပတ်စဉ်တွင် တွေ့ဆုံရန် A စည်း A ဝေးဖိတ်ကြားခဲ့သည်။ A စည်း A ဝေးကို ကွန်ဟိန်းမြို့ နမ့်ပန်ဟော တွင်ပြုလုပ်ကျင်းပခဲ့ပြီး လူပေါင်း (၃၀၀) ခန့် တက်ရောက်ခဲ့ပါသည်။

A စည်း A ဝေးတက်ရောက်သူများ ဟောခန်းပြန် A ထွက်တွင် လက်ဆောင်များတယောက်ချင်းစီ ပေးခဲ့ပါသည်။ ထိုလက်ဆောင် A ဝတ်ပေါ်တွင် "A ထက်သံလွင်(မိုင်းတုံ)ရေ A ဘေးလျှပ်စစ်စီမံကိန်း" ဟု A ဂံလိပ်ဘာသာ နှင့် မြန်မာဘာသာဖြင့်ရေးသားဖော်ပြပြီး A ဝတ်နှုတ်ခမ်းတွင် ရေကာတာတည်ဆောက်ရေး ကုမ္ပဏီ (၅) ခု China Three Gorges Corporation, China Southern Power Grid, Sinohydro, the Electricity Generating Authority of Thailand (International) and Myanmar's International Group of Entrepreneurs Company တို့၏တံဆိပ် A မှတ် A သားများရိုက်နှိပ်ထားပါသည်။

လက်ဆောင် A ဝတ် A တွင်းတွင် ဒီဇိုင်းဟောင်းပိတ်စဖြင့်ချုပ်ထားသော ရှမ်း A မျိုးသမီးဝတ်စုံ A ကျီ နှင့်လုံချည်" နှင့် ဒဏ်ကြေလိမ်းဆေး မဟာဖြေဆေး A ပြင် A ဘေးတိုးဆေးကဒ်များပါဝင်ပါသည်။

A ချို့သောသူများသည် လက်ဆောင် A ဝတ်ပေါ်တွင် ရေးသားထားသည့်စာများ သတိထားဖတ်ရှုခြင်းမရှိကြပါ ရှမ်းစာဖြင့်ရေးသားထားခြင်းမဟုတ်သောကြောင့်လည်း ဖြစ်နိုင်ပါသည်။ ၎င်းတို့ A မ်ပြန်ရောက်ချိန်တွင် လက်ဆောင် A ဝတ် A ဘေးသေချာ ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသော A ခါ "A ထက်သံလွင်(မိုင်းတုံ)ရေ A ဘေးလျှပ်စစ်စီမံကိန်း" မိုင်းတုံရေကာတာတည်ဆောက်ရေးလက်ဆောင်ဖြစ်နေသဖြင့် ဒေသခံများ A လွန်ဝမ်းနည်းခဲ့ပါသည်။ A ဘယ် ကြောင့်ဆိုသော် ဒေသခံများမှာရေကာတာကိုမလိုလားသောသူများဖြစ်သဖြင့် လက်ဆောင် A ဝတ်ကို ပြန်ပေးချင် ကြပါသည်။

ဒေသခံများအား လက်ဆောင်ပေးခြင်းသည် SMEC ကုမ္ပဏီမှ ကွန်ဟိန်းဒေသခံလူထုတွေ့ဆုံပွဲမလုပ်ခင် (၃) ရက် အလိုတွင် ဖြစ်ပါသည်။ ဤသို့ပြုလုပ်ခြင်းသည် ဒေသခံများအား မိုင်းတုံရေကာတာတည်ဆောက်ရေးတွင် ပါဝင်ထောက်ခံအားပေးကြရန် သိသိသာသာရည်ရွယ်ပြီး လက်ဆောင်ပေးလက်ထိုးထားခြင်းဖြစ်သည်။ တနည်းဆိုရသော် တမင်ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့်လက်ဆောင်ပေးခြင်းသည် လက်ထိုးခြင်းဟုခေါ်ဆိုနိုင်ပါသည်။

အထက်ပါအကြောင်းအရင်းများကြောင့် ဒေသခံလူထုများ ရေကာတာတည်ဆောက်မည့် ကုမ္ပဏီများအား အလွန်မခံမရပ်နိုင်အောင် ဖော်ပြခဲ့ကြပါသည်။ ထို့ကြောင့် ကွန်ဟိန်းဒေသခံများက (၃၀-၄-၂၀၁၅) ရက်တွင် ပြင်းထန်စွာသဘောထားထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ ထို့အပြင် မိုင်းတုံရေကာတာ ဆန့်ကျင်ဆန္ဒပြပွဲပြုလုပ်ခဲ့သည်။ ထို့အတူ မိုင်းတုံရေကာတာ (သို့) ရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းတည်ဆောက်မည့် အစိုးရ၊ ဝန်ကြီးဌာနများ၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသည့်ကုမ္ပဏီများ၊ အဖွဲ့အစည်းများ နှင့် လူထုတွေ့ဆုံပွဲကျင်းပနေသည့် လှုပ်ရှားမှုများ ငွေပေးပြီးလက်မှတ်ထိုးခိုင်းသည်များ တိုက်ရိုက်ဖြစ်စေ သွယ်ဝိုက်ဖြစ်စေ လက်ထိုးမှုများ အပါအဝင် မိုင်းတုံရေကာတာတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်အဆင့်အားလုံးကို ကျနုပ်တို့ကွန်ဟိန်းဒေသခံများအားလုံး အပြင်းအထန်ကန့်ကွက်သည်။

အချက်အလက်ပိုမိုသိရှိလိုပါက ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ပါရန် - kunhingaleicommunity@gmail.com

နန်းမြလေး (+95) 09250783156 (မြန်မာ နှင့် ရှမ်းဘာသာ)

စိုင်းသီဟ (+95) 09428367956 (မြန်မာ နှင့် ရှမ်းဘာသာ)

နန်းခမ်းနောင် (+95) 09428367849 (မြန်မာ နှင့် ရှမ်းဘာသာ)

စိုင်းခေးဆိုင် (+66) 0808476538 (အင်္ဂလိပ် နှင့် ထိုင်း ဘာသာ)

www.shanhumanrights.org လိပ်စာအတွင်းတွင်လည်းဝင်ရောက်ဖတ်ရှုနိုင်ပါသည်။

လက်ဆောင်အိတ်ပေါ်က ကုမ္ပဏီ (၅) ခု၏ မှတ်အသားများ



လက်ဆောင်အိတ်တွင်းပါပစ္စည်းများ

“လက်ဆောင်အိတ်ကိုပြန်ယူသွား မိုင်းတုံရေကာတာလည်းရပ်နား”

